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Referat af ordinær generalforsamling, Borgerforeningen 
Mols – Distriktsråd for Mols og Helgenæs  
 
 

Tid og sted:  

Tirsdag den 28. februar 2023 kl. 19.00 i Tved Forsamlingshus, Tved Bygade 45, 8420 Knebel 

 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og stemmetællere                                  
2. Formandens årsberetning                                  
3. Fremlæggelse og godkendelse af det reviderede regnskab                                  
4. Fastsættelse af årligt kontingent                                  
5. Behandling af indkomne forslag                                 
6. Valg til bestyrelse samt 2 suppleanter                                    
7. Valg af 2 revisorer samt en revisorsuppleant                                  
8. Eventuelt 
 
Ad 1. Valg af dirigent og stemmetællere 
Gunnar Sørensen blev valgt som dirigent. 
Gunnar konkluderede, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet. 
Laurids Korsgaard og Aase Nygaard blev valgt som stemmetællere.    
 
Ad 2. Formandens årsberetning                                  
Jan Schmidt aflagde beretning for 2022 – i overskrifter:  

• Bestyrelsens sammensætning og konstituering  
• Bosætningsmøde afholdt 22. maj i Tved Forsamlingshus (arrangeret af Mols i Udvikling) 
• Tilflytterbrunch afholdt 6. november (arrangeret af Mols i Udvikling) 
• Grundlovsmøde i samarbejde med kirkerne og Kulturhuset Helgenæs Præstegård. Grundlovstaleren var 

borgmester Michael Stegger Jensen.  
• Sommerfesterne var tilbage efter flere års corona-pause – en stor succes.  
• Planer om en naturnationalpark i Mols Bjerge. Borgerforeningen er med i lokal projektgruppe, der skal 

komme med forslag til, hvordan naturnationalparken kan etableres, så flest mulige lokale interesser og 
synspunkter kan blive tilgodeset. Orienteringsmøde (borgermøde) 16. november 2022 blev udsat pga. 
folketingsvalget – dato for møde afventer, at embedsmændene atter må deltage i møder om 
naturnationalparker.   

• Høringssvar afgivet – Syddjurs Kommunes visionspapir ”Sammen om det gode liv”.  
• Fortsat opmærksomhed omkring udfordringer med den kollektive transport, ikke mindst til Helgenæs.  
• Fortsat ønske om flere lejeboliger i området (herunder det længe ventede DjursBo projekt i Knebel) 
• Budget for 2023 for Syddjurs Kommune – mange gode takter i forhold til vores område.  
• Retningslinjer for tildeling af tilskud fra Borgerforeningen er udarbejdet – se hjemmesiden for detaljer.  
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• Der er i 2022 givet mindre tilskud til Helgenæs Stadsteater, til sommerfestkoncert og til plejeboligerne i 
Lyngparken.  

• Stiftelsen af en lokal aktionsgruppe for årene 2023-27, en såkaldt LAG-gruppe, der årligt råder over 2,5 
millioner kr. til støtte til projekter i Nord- og Syddjurs kommuner. Marianne Als Nielsen fra Knebel er 
forperson for den nye LAG.   

• Post Danmark har opsagt aftalen om postale ydelser med Min Købmand i Knebel, hvilket vi har 
protesteret over.  

• Byggeriet af Molsværket skrider frem – man regner med, at huset kan ibrugtages efter sommerferien 
2023.   

• Foreningen Molsværket er stiftet i januar 2023. Foreningen skal stå for driften af Molsværket. En 
midlertidig bestyrelse er blevet valgt, der skal arbejde med at få alt klart, til huset kan tages i brug.  

• Der etableres et bevægelsesbånd ned gennem skolegårdene og ned til Molsværket i løbet af 2023.  
• Planerne om etablering af Byens Blå Torv i Knebelbro skrider frem. Budget og projekt er nedjusteret, så 

man er meget tæt på at have økonomi til at iværksætte projektet. 
• Under Mols i Udvikling findes en række projektgrupper, der arbejder med hver deres område: 

bosætningsgruppe, madspildsgruppe, kulturgruppe, tilgængelig natur-gruppe, en gruppe, der arbejder 
med generationsmøder og flere endnu.  

• Ved sidste fokusgruppemøde, hvor der skulle vælges ny formand og næstformand, ønskede den 
hidtidige formand Grith Mortensen og den hidtidige næstformand Søren Ibsen ikke genvalg. Det 
lykkedes ikke at få valgt et nyt formandskab, så man vedtog at holde Mols i Udvikling lidt på vågeblus, 
indtil Molsværket står færdigt. Herefter er det planen, at Mols i Udvikling skal kickstartes, så vi får et 
Mols i Udvikling 2.0. Indtil da, fortsætter de enkelte grupper deres arbejde ufortrødent.  

• Molsarkivets aktive folk møder fortsat trofast ind onsdag efter onsdag for at medvirke til at bevare 
fortiden for fremtiden.  

• Byens Bil, som dækker over de to delebiler i Knebel, kører videre – til stor tilfredshed. 
• Mange Syddjurs Kommune workshops i øjeblikket – kommuneplan, sundhed og ældre, 

kommuneøkonomi, mv.  
• Molsrevyen er tilbage efter flere års coronapause. Borgerforeningen finansierer forestillingen den 23. 

marts.  
• Opfordring til at sende mailadresser til kassereren.  

Jan overgav herefter beretningen til forsamlingens godkendelse og eventuelle kommentarer. 

Der var ingen kommentarer til beretningen. Den blev herefter godkendt.  

 
Ad 3. Fremlæggelse og godkendelse af det reviderede regnskab                                  
Foreningens kasserer, Henning Nielsen fremlagde det reviderede regnskab. Resultatet viste et underskud 
på godt 7.324 kr. set i forhold til sidste års overskud på 70.885 kr. Hovedårsagen er, at sponsorater på 
Byens Bil ikke var hentet hjem og at tilskud til velkomstbrunch og bosætningsdag endnu ikke var afregnet 
(tilskud var ikke kommet ind endnu).  
 
Henning planlægger at sanere antallet af konti i sparekassen for at reducere udgifter til gebyrer. Det blev 
foreslået at placere en større del af kapitalen i garantbeviser.  
 
Medlemsfremgang fra 521 i 2022 til 547 i 2023 – en positiv udvikling.   
 
Ad 4. Fastsættelse af årligt kontingent                                  
Henning Nielsen foreslog et uændret kontingent på 100 kr. Generalforsamlingen tilsluttede sig dette.  
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Ad 5. Behandling af indkomne forslag                                 
Der var ikke indkommet forslag til behandling.  
 
Ad 6. Valg til bestyrelse samt 2 suppleanter                                    
På valg til bestyrelsen var Mette Trier, Henning Nielsen og Jan Schmidt, der alle var villige til genvalg. Lene 
Brejnegaard og Peter Pedersen genopstillede som suppleanter.  
 
Alle blev valgt med stor applaus.                                 
 
Ad 7. Valg af 2 revisorer samt en revisorsuppleant                                  
Knud Sørensen og Svend Erik Sørensen blev foreslået som revisorer. De blev genvalgt. Eigil Holm Nielsen 
blev valgt som revisorsuppleant. 
 
Ad 8. Eventuelt 
Karen Bauer takkede bestyrelsen for et flot stykke arbejde.  
Gunnar Sørensen foreslog, at et Niels Sylvest-maleri skal retur til Molsværket. Det hænger lige nu i Ebeltoft. 
 
Ernst Bauer spurgte til, om der arbejdes på at få mere gang i Molslinjen fra Ebeltoft. Søren Ibsen 
orienterede om det arbejde, der har været gjort for at få gang i dette. Gruppen kunne desværre komme 
videre.  
  
Jan takkede dirigenten for veludført arbejde.  
  
Mødet sluttede kl. 19.45 – hvorefter der blev afholdt ”Mød dine lokale politikere” med Jens Bjørn 
Andersen, Venstre; Jørgen Ivar Brus Mikkelsen, Venstre; Kasper Østvig Nissen, SF og Kirstine Kahr Kvorning, 
Det Konservative Folkeparti. 
 
Referent: Grith Mortensen, 28. februar 2023.  


